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zagadnień etyk i i kw alifikacji zaw o
dowych, w skazując na pow ażną rolę 
w  tym  zakresie kierow ników  zespołów 
i zebrania zespołu. Rozwinięcie dzia
łalności profilaktycznej może poważnie 
podnieść poziom etyki. W yjaśnił przy 
okazji, że spraw a nowelizacji taksy 
adw okackiej jest przedm iotem  uzgod
nień z Min. Sprawiedliwości. Adw. 
Potrzobow ski w skazał także na stan  
p rac  Naczelnej Rady A dw okackiej w 
zakresie zasiłków  w yrównawczych dla 
kolegów em erytów  i rencistów . N a
stępnie wypowiedział się na tem at no
w elizacji s ta tu tu  Funduszu O dpraw  
Em erytalnych Izby, popierając ze swej 
strony  pogląd, że zakaz dalszej pracy  
pow inien obejm ować tylko pracę w 
zespole adwokackim , tak  że em ery t 
lub  rencista m ógłby podejm ować p ra 
cę np. w  charak terze radcy praw nego.

Po zam knięciu dyskusji Zgrom adze
nie zatw ierdziło spraw ozdanie R ady 
A dw okackiej i zam knięcia rachunkow e 
za rok  1974 oraz udzieliło absoluto
rium  Radzie Adwokackiej. N astępnie 
Zgrom adzenie uchwaliło prelim inarz 
budżetow y Izby Adwokackiej i F u n 
duszu W zajem nej Pomocy, jak  rów nież

dalsze prelim inarze i  wysokość składek 
na rok  1975.

Uchwalono następnie nowe b rzm ie
nie zasad członkostw a w F unduszu 
O dpraw  Em erytalnych, w których  pk t 
6 otrzym ał następującą treść:

„6. U praw nieni do odpraw y em e
ry ta lne j są członkowie F.O.E. przecho
dzący na em ery turę bądź ren tę  czy to 
dobrowolnie, czy też na skutek  u chw a
ły W ojewódzkiej R ady z uwagi na 
stan  zdrowia członka F.O.E. — z w yłą
czeniem osób dyscyplinarnie w ydalon- 
nych z adw okatury  — przy równoczes
nym całkow itym  zaprzestaniu z a tru d 
nienia w  zespole adw okackim .”, 
a pk t 9 — nową treść:

„9. b) Zobowiązanie zw rotu o trzym a
nej odpraw y w  w ypadku podjęcia za
trudn ien ia po przejściu na em ery tu rę  
bądź ren tę adw okata zatrudnionego w 
zespole adw okackim .”

Zwyczajne Zgrom adzenie uchw aliło 
także szereg wniosków dotyczących 
udziału adw okatury  w życiu społecz
nym  oraz w rozw oju działalności za
wodowej.

adw. Władysław Sobieszczański

I z b a  g d a ń s k a

W Izbie gdańskiej, oprócz stałych 
zajęć szkoleniowych dla aplikantów , 
p rzy ję ła  się form a szkoleń połączona 
z wycieczką i wypoczynkiem.

W dniach od 30.V. do l.VI. br., w 
pięknie położonym motelu „Pod niedź
w iedziem ” we Wdzydzach Kiszewskich 
(Pojezierze Kaszubskie), odbyło się 
sym pozjum  szkoleniowe dla ap lik an 
tów  adw okackich z udziałem  adw oka
tów  i dwóch profesorów wyższych 
uczelni.

Wygłoszono siedem  referatów , które 
pom yślane zostały jako cykl w yk ła
dów dotyczących zakresu stosunków  
zobowiązaniowych osób fizycznych — 
ze szczególnym uwzględnieniem  zasady 
swobody zaw ierania um ów i jej ogra

niczeń. Cyklem tym  objęte były n a 
stępujące referaty : „Osoba fizyczna 
jako podmiot stosunków  cyw ilnopraw 
nych” — ref: adw. J . K ubicki, „Czyn
ności p raw ne” — ref. adw. W. Hirsz, 
„W ady oświadczenia w oli” — ref. adw. 
J. Lipski, „Umowy ubezpieczeniowe” — 
ref. adw. M. Gozdek, „Zobowiązania 
m ajątkow e m ałżonków ” — ref. adw. 
A. G ierak i- „Umowy o pracę” — ref. 
adw. S. S tachurski.

Sym pozjum  we W dzydzach stało się 
też okazją do przypom nienia, że rok 
bieżący został ogłoszony Rokiem ko
biet. W program ie znalazł się w  związ
ku z tym  in teresu jący  re fe ra t adw. 
J. H orbatow skiej na tem at p raw  kobiet 
i ich pozycji w  różnych zawodach.
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W sym pozjum  wzięli rów nież udział: 
prof. L. Kos-Rabcewicz-Zubkowski z 
O ttaw y i prof. M. Cieślak z U niw ersy
te tu  Gdańskiego. P rofesor L. Kos w y
głosił obszerny refera t na tem at m ię
dzynarodowego praw a karnego, który 
spotkał się z dużym zainteresow aniem  
uczestników  sympozjum. Ze względu 
na to, że prof. Kos w ykonuje jedno
cześnie zawód adw okata w  M ontrealu, 
wym ieniono szereg uwag i inform acji 
na tem at organizacji, sposobu zdoby
w ania kw alifikacji zawodowych, me
tod pracy, inform atyki praw niczej i 
specjalizacji w  adw okaturach Polski i 
K anady.

W dyskusji na tem at celowości orga

nizowania szkoleń w  teren ie aplikanci 
podkreślili, że oprócz oczywistych ko
rzyści, k tóre sp rzy ja ją  podnoszeniu 
wiedzy praw niczej, są jeszcze i inne 
plusy. W ynikają one z możliwości bez
pośredniego kon tak tu  z doświadczony
mi adw okatam i, którzy mogą p rzeka
zać nie tylko wiedzę, ale rów nież n a j
lepsze tradycje zw iązane ze środow i
skiem adwokackim .

Radę A dw okacką w  G dańsku rep re 
zentowali: dziekan Rady adw. B. A ugu
styniak i k ierow nik doskonalenia za
wodowego adw okatów  i szkolenia 
aplikantów  adw. Z. Cieśliński.

apl. adw. Romana Orlikowska

I z b a  k a t o w i c k a

W dniu 19 kw ietnia br. odbyło się 
w  sali posiedzeń W ojewódzkiej Rady 
Narodow ej w  K atow icach Zgrom adze
nie D elegatów  W ojewódzkiej Izby 
A dw okackiej w  Katowicach.

Przed przystąpieniem  do obrad 
przedstaw iciel Naczelnej Rady Adwo
kackiej w ręczył odznaki „A dw okatura 
P R L ” adw okatom  M arianowi K ow al
skiem u i Stanisław ow i Turow skiem u 
oraz — na ręce syna — dla chorego 
adw okata Józefa Dyducha.

Obradom  przewodniczył adw okat Je 
rzy Sieklucki.

Dziekan Rady Adwokackiej H enryk 
H  o 1 a k, sk ładając relację z działal
ności Rady Adwokackiej za 1974 r., 
powołał się na pisemne sprawozdanie 
doręczone wszystkim  delegatom. Pod
kreślił w  szczególności rolę w łaściwej 
organizacji pracy w  zespole adw okac
kim , co w pływ a na rangę i opinię 
społeczną o adw okaturze. Mówca zwró
cił następnie uwagę na konieczność 
usunięcia wadliwości w postępowaniu 
niektórych członków zespołów adwo
kackich w  zakresie etyki i godności 
zawodu. Spraw y te należy staw iać 
jasno i  o tw arcie na zebraniach zespo
łowych oraz trzeba mieć odwagę cy

wilną nazyw ania rzeczy po imieniu. 
Dobra wola i uczciwość kolektyw u ze
społowego je st niezbędna do zlikw ido
w ania zbyt rażących różnic w  docho
dach członków zespołu. N astępnie 
dziekan omówił spraw ę właściwego 
postępow ania patronów  i kierow ników  
zespołów z ap likantam i, zapew niające
go możność kształcenia i prowadzenia 
praktycznej nauki zawodu. Dziekan 
stw ierdził dużą aktywność adw okatu
ry Izby katow ickiej w  pracach spo
łecznych i m im o pew nych niedociąg
nięć ocenił pozytywnie sytuację is t
niejącą w  zespołach adwokackich w 
zakresie pracy  zawodowej adwokatów .

W icedziekan i skarbnik  Rady Adwo
kackiej adw. Antoni S u s z k a  uza
sadnił w nioski dotyczące wysokości 
świadczeń korporacyjnych, omówił 
działalność socjalną Rady Adwokac
kiej orste. p rzedstaw ił sy tuację lokalo
w ą zespołów adw okackich.

K olejne spraw ozdanie złożył prezes 
W ojewódzkiej Kom isji D yscyplinarnej 
adw. S tan is ław  K a c z m a r e k ,  stw ier
dzając dalszy spadek spraw  dyscypli
narnych w  Izbie.

Przew odniczący K om isji Rewizyjnej 
adw. M ieczysław S a w i c k i  stw ier


